
NATURSKYDDSFÖRENINGEN 
I HOFORS-TORSÅKER

Dagordning vid kretsstämma tisdag 7 mars 2023

Stämman inleds 

1. Fråga om stämman blivit behörigen utlyst

2. Val av ordförande för stämman

3. Anmälan om styrelsens val av sekreterare för stämman

4. Val av två justerare att jämte stämmans ordförande justera 
protokollet

5. Styrelsens verksamhetsberättelse

6. Revisorernas berättelse

7. Fastställande av resultat- och balansräkning

8. Fråga om ansvarsfrihet för föregående års förvaltning

9. Fastställande av Verksamhetsplan

10. Beslut om antalet styrelseledamöter och mandatperioder för 
dessa

11. Val av ordförande i kretsen tillika ordförande i styrelsens

12. Val av övriga styrelseledamöter

13. Eventuella fyllnadsval

14. Val av två revisorer och två revisorssuppleanter

15. Val av valberedning

16. Ärenden som styrelsen förelägger stämmans

17. Ärenden som väckts genom motion

18. Övriga frågor

19. Stämmans avslutande

VÄLKOMMEN!



NATURSKYDDSFÖRENINGEN
I HOFORS-TORSÅKER

VERKSAMHETBERÄTTELSE 2022
Medlemmar
Föreningen hade vid årets början 159 medlemmar och vid årets slut 168. 
Det innebär en glädjande ökning med 5,7%.

Styrelse
Barbro Risberg, ordförande
Nicklas Gustavsson, vice ordförande
Anette Karvonen Persson, sekreterare
Lennart Risberg, kassör
Jörgen Lindgren, ansvarig för hemsidan
Maj-Lis Koivisto, skogsansvarig
Stig Björk, ledamot
Marianne Johansson, ledamot
Anders Lindfors, ledamot
Andreas Rindeskär, suppleant

Revisorer
Kjell Pålsson
Tommy Stenergard

Revisorssuppleanter
Kenneth Händel
Margareta Kling

Valberedning
Bengt Norgren, sammankallande
Ingela Jovanovic

Kretsstämma
Kretsstämman hölls på Björkhagsskolan 8 mars. Den hade 16 deltagare.

Styrelsemöten
Styrelsen har sammanträtt följande datum: 16/2, 8/3, 12/4, 10/8, 24/8, 
18/10.

Programhäfte
Två programhäften har skickats ut till medlemmarna under året. Vår- och 
sommarprogram 24/2 och höst- och vinterprogram 12/10.

ARRANGEMANG

8 mars 
Bildvisning efter årsmötet, Lennart Risberg, 16 deltagare. 

16 och 23 mars



Rapportering i Artportalen. Ledare Nicklas Gustavsson och Jörgen 
Lindgren, 7 deltagare.

7 maj
Fågeltornskampen i fågeltornet vid Bysjön, lag bestående av Peter 
Kuiper, Kjell Pålsson, Barbro och Lennart Risberg. Med 67 observerade 
arter hamnade vi i mitten bland de 80 deltagande lagen i Norden.

8 maj
Fågelskådningens dag med utflykt till Bysjön på kvällen, Lennart Risberg, 
16 deltagare.

19 juni
De vilda blommornas dag, blomstervandring, Söderåsen, Barbro Risberg, 
16 deltagare.

10 september
Skogsutflykt, mossor och lavar, Söderåsen, Nicklas Gustavsson, 9 
deltagare.

20 oktober
Biologisk mångfald – Vilda växter, föreläsning och bildvisning, Barbro 
Risberg, 8 deltagare.

10 november
Skydda skogen och den biologiska mångfalden -- men hur? Föreläsning 
och bildvisning, Maj-Lis Koivisto, 17 deltagare. 

6 december
Vinterträff med bilder, Stig Björk, Barbro och Lennart Risberg, 10 
deltagare. 

BYSJÖN

Renovering av spänger
Äntligen blev renoveringen av de förfallna spängerna vid Bysjön av! I april 
fick vi svar på vår ansökan om pengar från Alvins fond som förvaltas av 
Naturvårdsverket. De sa ja till att satsa 100000 kr på spängerna. Då 
kunde vi också få de 70000 från Strangells stiftelse som bara skulle 
utbetalas om vi nådde totalbudget 200000 kr. Resterande 30000 kr kom 
från Naturskyddsföreningen i Gävleborg 20000 kr och 10000 från vår 
egen förening. Nästa problem var att hitta någon som kunde göra jobbet. 
Vi hade ett tiotal påtänkta företag som sa nej till att göra det men i augusti 
kunde vi teckna kontrakt med Robin Sjöström Bygg AB. Arbetet kom inte 
igång förrän i oktober men vädret var bra och det förflöt fint. Resultatet 
blev bra, men tyvärr blev en mindre del av arbetet ogjort på grund av högt 
vattenstånd längs delen närmast slogboden. Tanken var att det skulle 
göras klart på frusen mark, men hösten har varit nederbördsrik och än har 
det inte gått att göra. Vi har pengar kvar för arbetet som återstår och 
hoppas att det också kan bli gjort. Nu återstår ekonomisk redovisning av 
projektet.



SKOGSFRÅGOR
Här redovisas avverkningsanmälda områden där det gjorts

Inventering 
Rapportering till Artportalen 
Skrivelse till Skogsstyrelsen 

7/1 Sandbodarna med fynd av knärot och ullticka, Stjärnsunds 
skogsgrupp bl.a. Anneli Hilmerby.

6/2 Isaksberg fynd av knärot, Maj-Lis Koivisto, Stephen Hinton, Marianne 
Johansson.

15/3 Barkhyttevägen, fynd av knärot och begäran om inventering på 
barmark, Maj-Lis Koivisto.

21/3 Skrivelse till Skogsstyrelsen ang. skog som bedömts vara för ung för 
att avverkas, Maj-Lis Koivisto.

26/3 Tingtjärnen, Maj-Lis Koivisto, Stephen Hinton, Stig Björk och Nicklas 
Gustavsson.
19/7 Beslut om hänsyn till tjäder och knärot vid vite.

1/5 Ytterligare inventering i Barkhyttan, Maj-Lis Koivisto 
och Marianne Johansson

11/5 Tjäderskog S Malmjärn, Stig Björk, Barbro och Lennart Risberg.

12/5 Tjäderskog ovan Getbacken, Stig Björk, Lennart Risberg.

15/5 Flera avverkningsanmälda skogsområden vid 
Bodås, Maj-Lis Koivisto, Marianne Johansson.

1/7 Avverkningshotade områden vid Malmjärn, Fredrik Månsson.

11/7 Skogsområde vid Lövsjön, Fredrik Månsson
 Länsstyrelsen ang. kulturvärden i skogsområde vid Lövsjön, Fredrik 
Månsson.

13/7 Skoludden Gammelstilla, knärotsfynd, Maj-Lis Koivisto och Marianne 
Johansson.

15/7 Fäbodbäcksvägen, knärotsfynd, Maj-Lis Koivisto och 
Marianne Johansson.

16/7 Fäbodbäcksvägen, knärotsfynd, Maj-Lis Koivisto och 
Marianne Johansson.



18/7 Gränjen, Maj-Lis Koivisto, Marianne Johansson, 
Fredrik Månsson. Vid ett senare tillfälle inventerade även 
Nicklas Gustafsson det avverkningsanmälda området.
 
7/8 Ytterligare inventering vid Isaksberg med fler 
knärotsfynd, Maj-Lis Koivisto och Stephen Hinton.

28/8 Kulleberget, Maj-Lis Koivisto och Marianne 
Johansson.

26/10 Knärotsfynd i skog nära Kårsberg, bedömd som kontinuitetsskog, 
Maj-Lis Koivisto, Marianne Johansson.

27/10 Kulleberget, två avverkningsanmälningar, en i norra delen av berget 
och en i södra delen. Fina fynd av rynkskinn (VU), en svamp Neobarya 
peltigerae, som parasiterar på filtlavar.  Den är nyligen (2020) för första 
gången funnen i Sverige, och platt skimmermossa, endast känd härifrån i 
Gästrikland de senaste 25 åren, Nicklas Gustavsson. Sveaskog har 
avsatt en nyckelbiotop i området. 

28/10 Fäbodbäcksvägen, knärotsfynd, Maj-Lis Koivisto, Marianne 
Johansson.

Lundertjärnsbäcken
9/9 Vi får information om att sumpskogen vid Lundertjärnsbäcken som vi 
besökte hösten 2021 har gjorts till en frivillig avsättning av Sveaskog. Där 
fanns en hel del riktigt gamla träd. Vi borrade i en tall som var 180 år! Vi 
gjorde också  fynd av de rödlistade arterna liten hornflikmossa och 
vedsäckmossa, båda VU, och tre signalarter för skyddsvärd skog. Nicklas 
Gustavsson.

Lage Bergströms skog
På markägaren Lage Bergströms inbjudan besöker vi ett av hans 
skogsskiften i Åsmundshyttan för en kombinerad inventering och 
diskussion om kommande skogsbruksåtgärder t.ex. hyggesfritt skogsbruk 
och naturvårdsavtal. Lage Bergström, Stig Björk, Nicklas Gustavsson, 
Maj-Lis Koivisto, Barbro Risberg.

Lissjöskogen
Den här skogen inventerade vi föregående år och gjorde många fynd av 
rödlistade arter. 
18/4 kom besked från verksamhetsutövaren Sveaskog om den 
begränsade hänsyn som planerades här. Vi bedömde den som otillräcklig. 
20/4 Inlägg och diskussion i sociala medier om avverkningshotet, som 
upprörde många i olika Hoforsgrupper. En insändare förbereddes och en 
namninsamling startades som snabbt fick 250 namn Maj-Lis Koivisto.
21/4 Skrivelse skickades till OVAKOS svenska styrelse och VD för Nippon 
Steel.
Maj-Lis Koivisto och Stephen Hinton 
22/4 OVAKO drar tillbaka avverkningsanmälan.
26/4 Svar från OVAKOS koncernchef. 



Söderåsen
2021 kom två avverkningsanmälningar gällande områden på Söderåsens 
sydostsida.  De inventerades av skogsgruppen i Stjärnsund och befanns 
ha  höga naturvärden och rapporterades till Skogsstyrelsen. Markägaren 
Karl Hedin drog så småningom tillbaka anmälningarna, men bolaget 
återkom med nya avverkningsanmälningar i samma område i augusti och 
september 2022. Föreningen gjorde bedömningen att de här 
skogsområdena tillsammans med naturreservatet Söderåsen och de 
botaniskt riksintressanta områdena på bergets sydostsida där vi också 
känner till höga naturvärden ska bli naturreservat. Begäran avslogs av 
Länsstyrelsen och ärendet hanterades av Skogsstyrelsen som gjorde en 
egen inventering och delade vår bedömning om naturvärdena.

24/3 Skrivelse till Länsstyrelsen med begäran om reservatsbildning på 
Söderåsens sydostsida. Barbro Risberg.
7/7 Skrivelse till Länsstyrelsen angående naturvärden på Söderåsen efter 
rykten om förestående gallring i skogen vid Åstjärn, Barbro Risberg.
11/7 Skrivelse till Skogsstyrelsen med anledning av nya 
avverkningsanmälningar på Söderåsen, Barbro Risberg.
30/8 Guidning för tjänstemän från Länsstyrelsen, Caroline Olofsson och 
Pernilla Hansson. Guider var Nicklas Gustavsson och Barbro Risberg.
6/9 Skrivelse till Skogsstyrelsen och Länsstyrelsen, för kännedom 
angående naturvärden i skogen vid Åstjärn på Söderåsen ( A34616-
2022). Barbro Risberg.
7/9 Skrivelse till markägaren Karl Hedin AB angående naturvärden i 
skogen vid Åstjärn på Söderåsen. Barbro Risberg. 
10/9 Inventering av naturvärden i avverkningsanmält område i branten 
mot Stjärnsundsvägen på Söderåsen A37176-2022. Nicklas Gustavsson, 
Jenny Huang, Inga-Greta Andersson, Marianne Johansson, Barbro 
Risberg.
14/9 Skrivelse till Skogsstyrelsen och Länsstyrelsen, för kännedom 
angående naturvärden i skogen i  branten mot Stjärnsundsvägen på 
Söderåsen. Barbro Risberg.
15/9  Skrivelse till markägaren Karl Hedin AB angående naturvärden i 
skogen i branten mot Stjärnsundsvägen på Söderåsen. Barbro Risberg. 
19/10 Skogsstyrelsen meddelar beslut om förbud mot avverkning i skogen 
vid Åstjärn, Söderåsen vid ett vite på 2 miljoner kr. 
6/11 Länsstyrelsen, Naturvärden i föreslaget reservat på Söderåsen. 
Barbro Risberg.
9/11 Beslut från Skogsstyrelsen om skogen i branten mot 
Stjärnsundsvägen. Det innebär stopp för avverkning i den östra delen av 
området vid ett vite på 600.000 kr. I den mellersta delen har markägaren 
markerat ett hänsynsområde. Den västligaste delen där branten planat ut 
saknar naturvärden och vi kan inte motivera förbud mot avverkning här. 
16/11 Inventering i den avverkningsanmälda branten vid 
Stjärnsundsvägen, Stig Björk, Barbro och Lennart Risberg. 
25/11 Mark-och miljödomstolen i Östersund. Överklagan av 
Skogsstyrelsen beslut av 9/11 då vi inte vet vilken innebörd markägaren 
lägger i sitt hänsynsområde. Vi vill att Skogsstyrelsens beslut ska omfatta 
förbud mot avverkning i hela branten. 



1/12 Mark- och miljödomstolen meddelar att de avslår vår begäran att 
stoppa avverkningen i det markerade hänsynsområdet. 

BIOLOGISK MÅNGFALD

Ängsprojekt på kyrkans mark vid kyrkogården
3/3 Erbjudande att delta i projektet från kyrkogårdsföreståndare Birgitta 
Bergqvist.
10/3 Vi tackar ja till att delta i projektet.
3/5 Diskussion och planering på plats för anläggande av ängen. Stig 
Björk, Anette Karvonen Persson, Maj-Lis Koivisto, Barbro Risberg.
5/5 Logga för projektet görs av Maj-Lis Koivisto. 
28/7 Inventering av växter på området där ängen ska anläggas, Barbro 
Risberg.

Orkidélokal på Hofors golfbana
24/3 Västra Gästriklands samhällsbyggnadsförvaltning (VGS) ställer via 
miljöinspektör Henry Nilsson frågan om vi vill inventera orkidéerna på 
golfbanan.  Vi åtar oss uppdraget. Barbro och Lennart Risberg.
22/6 VGS. Rapport från inventering. Barbro och Lennart Risberg. 
Lokaler för hotade arter
10/3 Länsstyrelsen, Gustav Wikström får via telefon information om 
lokaler för fältgentiana och mosippa på platser där det gjorts 
avverkningsanmälningar.
2/5 Länsstyrelsen, besök på lokal för mosippa i Wij. Tyvärr återfann vi inte 
mosippan fastän vi visste att den fanns där. Den var sedd av närboende 
på promenad. Jan Moberg, Gustav Wikström, Barbro Risberg. 

Fjärilsprojekt i Hagaparken
Västra Gästriklands samhällsbyggnadsförvaltning (VGS) har beviljats 
LONA-medel för ett fjärilsprojekt i Hagaparken, Hofors. Ansvariga 
tjänstemän är Henry Nilsson och Christina Juhlin. Även Christina 
Hansson, arbetsledare i Hagaparken deltar.
21/8 Vi tackar ja till att delta i projektet. Barbro och Lennart Risberg.
9/11, 25/11, 8/12 Teamsmöten med förberedelser för projektet. 
15/11 Besök i Hagaparken där projektet ska genomföras. 

REPRESENTATION

Naturskyddsföreningens skogsgrupp i Gävleborg: Stig Björk, Nicklas 
Gustavsson.

Naturskyddsföreningen i Gävleborg, styrelseledamot: Tommy 
Stenergard.

Naturskyddsföreningen i Gävleborg, Vattengruppen: Kjell Demasure, 
Tommy Stenergard.

SPF: Föredrag med bildvisning om biologisk mångfald vid Bysjön, 17/3, 
Barbro och Lennart Risberg.

VGS: Samrådsmöte om Översiktsplan, 28/3, Barbro Risberg.



VGS: Studiebesök vid Bysjön av en grupp från Storvik som planerar 
ansökan om LONA-bidrag för våtmarksrestaurering vid Vassäng, Bro, 3/5, 
Barbro och Lennart Risberg.

SPF: Fågelexkursion vid Bysjön, 10/5, Barbro och Lennart Risberg.

Studiebesök Leif Öster 8/7, skogsägare med hyggesfritt 
skogsbruk, och debattör. Maj-Lis Koivisto, Stephen Hinton 
och Marianne Johansson.

Länsstyrelsen: Skogsseminarium, 22/11, Maj-Lis Koivisto, Marianne 
Johansson.

SKRIVELSER 
Ett antal skrivelser i skogsfrågor har sänts till Skogsstyrelsen, 
Länsstyrelsen och Mark-och miljödomstolen i Östersund. De finns 
förtecknade i avsnittet om skog.

Wpd: Synpunkter på vindkraftpark Stormossen, 27/3, Barbro Risberg.

Västra Gästriklands samhällsbyggnadsförvaltning: Synpunkter på 
samråd Översiktsplan, Hofors kommun, 2/5, Barbro Risberg.

Maria Forsling: Rådgivning angående synpunkter på ansökan om 
miljöfarlig verksamhet vid Hagaskolan (anläggning av bana för eldrivna 
motorcyklar) som kan medföra buller och damm, 29/7 Barbro Risberg.

Länsstyrelsen: Synpunkter på hur Nationella miljömål ska uppnås 2030, 
22/8, Barbro Risberg. 

MEDIA
Facebook
Föreningens Facebookgrupp har varit aktiv med ett par inlägg i veckan. 
De har följts och kommenterats av många medlemmar och även andra 
t.ex. personer från andra kommuner.  Vid årets början hade gruppen 187 
medlemmar och vid årets slut är medlemsantalet 233. Moderatorer är 
Nicklas Gustavsson och Lennart Risberg. 

Vi har också Facebookgruppen ”Avverkningskoll i Hofors med omnejd” för 
information om diskussion om skogsfrågor i kommunen. Den hade vid 
årsskiftet 19 medlemmar. Moderator är Nicklas Gustavsson. 

P4 Radio Gävleborg
Intervju angående OVAKOS tillbakadragande av avverkningsanmälan för 
skogen vid Lissjön, 25/4, Barbro Risberg. 

Tidningen Dalabygden
Ovako drar tillbaka avverkningsbeslut, 28/4, Maj-Lis Gustavsson, Steven 
Hinton.

Din lokaltidning



Sluta kalavverka – bruka skogen hyggesfritt, insändare 13/9, Styrelsen.

VÄX, Växter i Hälsingland och Gästrikland
Hot mot naturvärden på Söderåsen, 18/12, Barbro Risberg.

EKONOMI
Beträffande föreningens ekonomi hänvisas till Resultat- och 
Balansräkning.

Slutord
Vi kan glädja oss åt att vi under året agerat så att
Lissjöskogen står kvar
Sumpskogen vid Lundertjärn skyddats som frivillig avsättning av 
Sveaskog
Nyckelbiotop har avsatts vid Kulleberget
Hänsyn ska tas till tjäder och knärot vid Tingtjärn
Ett stort antal växtplatser för knärot ska sparas orörda vid 
avverkning
Bysjön är tillgänglig igen tack vare de nya spängerna
Pollinerande insekter kommer att gynnas i Ängsprojektet vid 
kyrkogården och Fjärilsprojektet i Hagaparken

Ett hjärtligt tack till alla som bidragit till vår verksamhet under året!

Styrelsen

NATURSKYDDSFÖRENINGEN
I HOFORS - TORSÅKER

VERKSAMHETSPLAN 2023
Bevaka och arbeta för att bevara natur och miljö i Hofors kommun

 Opinionsbildning. 

 Remissvar där vi för talan för natur och miljö.

 Ta del av avverkningsanmälningar och inventera anmälda områden 
och rapportera rödlistade arter på Artportalen. Fortsatt arbete för 
att skydda sydostbranten på Söderåsen, helst som naturreservat. 
Dialog om skogsfrågor med Sveaskog, kommunen och andra 
skogsägare.

 Arbeta för skydd av kontinuitetsskogar.

Öka och sprida kunskapen om biologisk mångfald

 Arbeta för att kommunen får ett Naturvårdsprogram.

 Delta i arbetet i Länsförbundets skogsgrupp.



 Delta i Hofors församlings projekt med anläggning av ängar vid 
kyrkogården och i VGS fjärilsprojekt i Hagaparken.

 Bildvisningar/föreläsningar om natur i Sverige och andra länder. Vi 
får inte glömma bort närmiljön.

 Fortsätta ge ut och sprida vårt medlemsblad.

 Fortsätta kartläggningen av och informationen om biologisk 
mångfald i Hofors kommun.

Bidra till att människor får uppleva natur och biologisk mångfald

 Fågelutflykt till Bysjön

 De Vilda Blommornas dag

 Exkursion med tema mossor och lavar, gärna kombinerad med 
inventering i något avverkningsanmält område.

Sträva efter att få fler medlemmar i föreningen, gärna ungdomar

 Göra föreningens verksamhet synlig genom aktiviteter, hemsida, 
Facebook-grupp, remissvar m.m.

 Fortsatt diskussion om medlemsvärvning i styrelsen


